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2   městská část – úřední informace 

15. ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA KONANÉ DNE 3. 6. 2024

16. ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA KONANÉ DNE 24. 6. 2024

ZASTUPITELSTVO MČ PRAHA-SLIVE-
NEC SCHVÁLILO:
■ výběr dodavatele na stavbu „Rekonstrukce 
cyklostezky A12: Dalejské údolí“, společnost 
Stavební společnost Šlehofer s.r.o., za cenu 
1 753 008,30 Kč bez DPH, 
■ přijetí návratné finanční výpomoci ve výši 
49 000 000 Kč z rozpočtu vlastního hlavního 
města Prahy v roce 2024 a s ním spojenou 
rozpočtovou úpravu. Návratná finanční vý-
pomoc je určena výhradně na financování 
akce Polyfunkční dům Slivenec – kulturní 
centrum a knihovna a je splatná v dvaceti 

ročních splátkách vždy k 30. 9. daného roku, 
počínaje rokem 2026.
■ navýšení rozpočtu v příjmové a výdajové 
části o 60 500 Kč. Jedná se o poskytnutí ne-
investiční účelové dotace z rozpočtu hl. m. 
Prahy na projekt Reuse den. 
■ navýšení rozpočtu v příjmové a výdajové 
části o 1 351 400 Kč. Jedná se o poskytnutí 
neinvestiční účelové dotace z rozpočtu hl. 
m. Prahy na rok 2024 pro ZŠ a MŠ Praha-Sli-
venec na posílení mzdových prostředků za-
městnanců škol a školských zařízení včetně 
podpory pracovníků ve stravování v oblasti 

obecního školství.
■ rozpočtová opatření dle Tabulky č. 3.
■ přijetí darů na Letnice v celkové výši 221 
000 Kč na základě Darovacích smluv.
■ Smlouvu o spolupráci mezi Městskou částí 
Praha-Slivenec a firmou Skanska a.s, týkající se 
podmínek provozu Míchacího centra Lochkov 
■ přidělení dalších obecních bytů v novém 
bytovém domě
VZALO NA VĚDOMÍ:
■ odstoupení paní Píchové od žádosti na byt 
a vzájemnou výměnu bytů nájemců byto-
vých jednotek č. 3.4 a 2.5. 

ZASTUPITELSTVO MČ PRAHA-SLIVE-
NEC SCHVÁLILO:
■ rozpočtovou úpravu související se zámě-
nou zdrojů z účelových dotací poskytnutých 
městským částem hl. m. Prahy na mimořádné 
výdaje spojené s poskytováním pomoci obča-
nům Ukrajiny na přijaté finanční prostředky 
ze státního rozpočtu určené na realizaci pro-
jektu EU-FAST-CARE 
■ navýšení rozpočtu v příjmové a výdajové 
části o 253 200 Kč. Jedná se o úpravu rozpoč-
tu, která se vztahuje k přijetí vratek od jed-
notlivých městských částí, které vyplynuly ze 
závěrečných vyúčtování projektů realizova-
ných v rámci OPPPR – projekt pro ZŠ a MŠ 
Praha – Slivenec, s názvem „Modernizace po-
lytechnické učebny – Slivenec“.
■ Závěrečný účet MČ Praha – Slivenec za rok 
2023 s přílohami a Zprávu o výsledku pře-
zkoumání hospodaření MČ Praha – Slivenec 
za rok 2023 a souhlasí s celoročním hospo-
dařením MČ Praha-Slivenec za rok 2023 bez 

výhrad.
■ Rozpočtová opatření dle Tabulky č. 4.
■ navýšení rozpočtu v příjmové a výdajové 
části o 15 000 Kč -  poskytnutí neinvestiční 
účelové dotace z rozpočtu vlastního hlavního 
města Prahy na rok 2024 na přípravu a zkouš-
ky zvláštní odborné způsobilosti.
■ Přijetí dalších darů na Letnice v celkové vý-
ši 126 115 Kč. 
■ Uzavření kupní smlouvy na prodej pozem-
ků parc.č. 1142 a 1147, k.ú. Slivenec za cel-
kovou cenu 1 323 830 Kč (pozemky v ul. Ke 
Smíchovu)
■ Uzavření smlouvy o spolupráci s panem 
Ing. Jiřím Drbohlavem (komunikace a můstek 
přes Vrutici).
■ Uzavření kupní smlouvy na pozemek parc. 
č. 1744/41, k.ú. Slivenec o výměře 14 022 m2 

se společností Marsilean, a.s., za cenu 10 000 
Kč. 
■ Navýšení rozpočtu v příjmové a výdajové 
části o 116 000 Kč. Jedná se o poskytnutí do-
tace ze státního rozpočtu na úhradu výdajů 
vzniklých v souvislosti s konáním voleb do 
Evropského parlamentu 
■ Pronájem nebytového prostoru parc. č. 6, 
k.ú. Holyně („Ševcárna“) p. P. R.  Smlouva 
bude uzavřena na dobu určitou deseti let s 
možností prodloužení za symbolické nájem-
né ve výši 1,- Kč / kalendářní rok.
■ Navýšení rozpočtu v příjmové a výdajové 
části o 1 314 500 Kč. Jedná se o poskytnu-
tí dotace ve výši 100% podílu MČ na daňo-
vé povinnosti hl. m. Prahy na dani z příjmů 
právnických osob za zdaňovací období roku 
2023. 
■ Navýšení rozpočtu v příjmové a výdajo-

vé části o 427 000 Kč. Jedná se o poskytnutí 
dotace městským částem hl. m. Prahy na rok 
2024 – podílu na finančních prostředcích 
obdržených jako výnos daně z hazardních 
her a jako odvod z loterií v období 1.1.2024-
31.5.2024.
■ Navýšení rozpočtu v příjmové a výdajové 
části o 50 000 000 Kč. Jedná se o poskytnutí 
účelové investiční dotace z investiční rezervy 
pro MČ HMP v rozpočtu hl. m. Prahy na rok 
2024 s názvem Zkapacitnění a modernizace 
ZŠ a MŠ Praha -Slivenec .
■ Uzavření smlouvy na zřízení věcného bře-
mene spočívající v umístění a provozování 
součásti distribuční soustavy na pozemku 
parc.č. 1699 v k. ú. Slivenec se společností 
PREdistribuce, a.s, za cenu 10 000 Kč + DPH.
■ uzavření dodatku ke smlouvě o spolupráci 
se společností Kaufland Česká republika v.o.s 
(záruky na cesty a chodníky)
■ uzavření dodatku č. 1 ke smlouvě o nájmu 
bytu spočívající v odpuštění části kauce ná-
jemce bytové jednotky č. 3.4 na adrese Ke 
Smíchovu 1224/160a, 154 00 Praha – Slivenec
■ mimořádnou odměnu starostce městské 
části, RNDr. Janě Plamínkové ve výši dvojná-
sobku odměny, která je stanovena za zastá-
vanou funkci. 
NESCHVÁLILO:
■ Pronájem nebytového prostoru v novém 
bytovém domě právnické osobě Winning PS 
– stavební firma na dobu určitou od 1. 7.2024 
do 31. 12. 2025 ve výši 5 000,- Kč / měsíc.
Celý zápis a usnesení k těmto zasedání nalez-
nete na https://www.praha-slivenec.cz/sa-
mosprava/zastupitelstvo/zapisy-a-usneseni/
 Zapsala Jana Szilvásiová
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Od pondělí 1.7. budou probíhat práce kolem úřadu městského části. Bude realizován chodník a 
také přípravné práce k umístění elektronické úřední desky. Práce potrvají asi 14 dní. Vstup na úřad 
a poštu bude možný pouze zadním vchodem.  

Chodník v ul. K Lochkovu

UPOZORNĚNÍ
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Milé sousedky, milí sousedé, 

nepochybně největší událostí uplynulých týdnů 
je zahájení stavby našeho kulturního domu a 
knihovny (viz foto na titulní straně). Na květ-
novém zasedání zastupitelstva hlavního města 
Prahy jsme totiž získali – po opravdu těžkých 
jednáních – přidělenou bezúročnou půjčku na 
výstavbu ve výši 49 mil. Kč. Tím máme akci fi-
nančně pokrytou a mohli jsme stavbu zahájit, 
protože čas je neúprosný a my otevření kultur-
ního domu nutně musíme stihnout do konce 
roku 2025, kdy Národní plán obnovy (z něhož 
jsme získali dotaci 40 mil. Kč) končí. Koncem 
června Rada HMP udělila dodatečný souhlas 
s akcí. Nyní tedy konečně můžeme požádat o 
dotaci na kofinancování akce, kterou bychom 
měli dostat v září. Celý proces byl opravdu vel-
mi složitý, protože není rozhodně běžné, aby se 
malá městská část pouštěla do takto rozsáhlého 
projektu, a samo hlavní město si na to muselo 
vytvořit zbrusu nové mechanismy. Takže jsme 
se stali nechtěnými průkopníky v magistrátním 
byrokratickém houští. Ale nakonec vše dobře 
dopadlo, a tak doufáme, že vás v prosinci 2025 
budeme už moci uvítat na adventních akcích 
novém kulturním domě.  
V bytovém domě se postupně osidlují jednotlivé 
byty a odlaďují nedostatky. Několik malých bytů 
je ještě volných, tak kdybyste věděli o někom, 
kdo bydlení potřebuje a splňuje podmínky, mů-
že se přihlásit. Pravidla pronájmu jsou uvedena 

na našich webových stránkách. 
Rekonstrukce zadního pavilonu školy pokra-
čuje úspěšně, pavilon je již od konce května 
kompletně vyklizen a připravuje se na umístění 
nástaveb. Hlavní práce zde budou probíhat o 
prázdninách. Příznivou zprávou je, že jsme na 
červnovém zasedání zastupitelstva HMP ob-
drželi na rekonstrukci školy 50 mil. Kč, takže i 
tuto složitou a náročnou rekonstrukci finančně 
zvládneme. 
Co se týče rekonstrukcí komunikací, tak firma 
Porr stále pracuje na ulici Ke Smíchovu, kde si-
tuaci rozhodně neusnadňuje  majitel pozemků 
před bývalou Včelou pan Palička, kterému patří 
chodník i kus komunikace. Ten za několik me-
trů svých pozemků požaduje výměnou poze-
mek pod bývalou Včelou v Holyni, což je směna 
drasticky pro město i městskou část nevýhodná 
a tudíž neakceptovatelná. Rekonstrukce se tím 
neúměrně natahuje. Je dokončeno vydláždění 
parkoviště před Dvorem křižovníků. Chodník 
podél něj se bude dělat v létě spolu se zvýše-
nou křižovatkou. Nejobávanější část celé rekon-
strukce, tedy uzavření křižovatky K Lochkovu 
– Ke Smíchovu, se už blíží, tak s tím prosím 
počítejte. 
Letošní slivenecké a holyňské dopravní peklo 
tím ale bohužel nekončí. Výrazně přiložit pod 
kotel nám hodlá Ředitelství silnic a dálnic, kte-
ré se rozhodlo zrovna letos pustit do opravy 
Pražského okruhu v úseku mezi Lochkovským 
tunelem a naší křižovatkou. Což znamená, že 
na okruhu budou velké zácpy, zvlášť když okruh 
slouží jako objízdná trasa zčásti uzavřeného 
Barrandovského mostu. Bude při tom zavřený 
jak sjezd z lochkovské křižovatky, tak i z té naší 
u Slivence. To je na jednu stranu dobrá zpráva, 
protože bychom byli zcela nepochybně zahlceni 
automobily, kteří se budou snažit ucpanou část 
okruhu objet. A vzhledem k tomu, že u nás  bude 
uzavřena ústřední křižovatka K Lochkovu – Ke 

Smíchovu, objížděli by to ulicemi Za Farou a  
K Váze. Takže je dobře, že se do Slivence nedo-
stanou. Na druhou stranu se ale z okruhu bohu-
žel nedostaneme ani my. Budeme muset dojet 
až do Ořecha, tam se otočit a vrátit, nebo jet 
přes vratnou rampu u Lihovaru. V obou přípa-
dech to nebude bezproblémové. U Habeše vy-
roste na území Lochkova opět betonárka. Uza-
vřeli jsme ale se zhotovitelem, firmou Skanska, 
smlouvu s vysokými sankcemi, která zaručuje, 
že to bude betonárka pouze pro tuto stavbu a 
pouze na omezenou dobu jednoho roku. Pří-
ští rok totiž bude ŘSD opravovat druhou část 
dálnice (stavby 514) k Lochkovskému tunelu a 
také bude rozšiřovat připojovací pruh směrem 
na Ořech. 
Dopravní peklo již naštěstí skončilo obyvate-
lům Holyně, kteří mohou od července opět po-
užívat ulici U Náhonu. V květnu se nám podaři-
lo udělat nový provizorní chodník z Kopanské 
ke konečné tramvaje, takže se na tramvaj nyní 
obyvatelé Holyně pohodlně dostanou, ale nejen 
to – vzniklo tak  komfortní a hlavně bezpečné 
pěší propojení Holyně a centra Slivence, důleži-
té např. pro školní děti. 
Jako kompenzaci za nepohodlí nám Kaufland 
vybudoval dvě nové pěší cesty západně od Ho-
lyně, které si rychle získaly své příznivce. V čer-
venci také uděláme nový povrch ulice K Dobré 
Vodě v Dalejském údolí, protože čekat na re-
konstrukci můstků ze strany magistrátu se až 
příliš podobá čekání na Godota. 
Nový vodovod před hřbitovem už je přepojen, 
v nejbližší době tam firma Inos ještě dokončí 
rekonstrukci asfaltového povrchu komunikace  
a opraví parkoviště do původní podoby, takže 
přístup na hřbitov už nebude omezen. 
A poslední věc: Rada HMP schválila název nové 
ulice Onyxová, mezi ulicí Ke Smíchovu a par-
kem Granátová. Je tam jen jediný dům a pevně 
doufáme, že to tak i zůstane. 

Poděkování za podporu Sliveneckých letnic
Pracovníkům úřadu městské části, Bistru Kačák, RC Pecka a mnohým příznivcům a sponzorům:
Enprag, AVEKO, Kytary cz, Austis, Power elektrical services, Biosolution, Nábytek Marek, IZOMAT, Pneuservis Slavík, REMEX, AB Bussiness, 
SUBTERRA, Winning, Pivovar Zichovec, Česká spořitelna, PORR, Infotel, Stavební spol. Šlehofer, Elektroštika

Chodník v ul. K Lochkovu



4   prostor pro názor – politické kluby zastupitelstva 

Jednoho víkendového odpoledne jsem dostal 
doma za úkol, vymyslet odpoledne pro našeho 
vnoučka Honzíka. Zarejdil jsem jak žralok kla-
divoun po internetu a našel jsem, že ve Sliven-
ci v parku Granátová se dnes koná odpoledne 
pro děti. Vypravil jsem se tedy s vnoučkem do 
tohoto parku a u vchodu jsme vyfasovali dopl-
ňovačku a vyrazili na okruh, kde musel Hon-
zík hledat slova do doplňovačky společně se 
sportovními úkoly. Při pohledu na Honzíka, 
jak plní sportovní úkoly, se mi ozvala kyčel jak 
kulový čep na Škodě 100. Dostihli jsme sku-
pinku seniorů a já musel uznat, že takhle bych 
chtěl ve stáří vypadat při pohledu na babičky 
a dědečky, jak se aktivně zapojovali do plně-
ní úkolů. Když jsme dokončili okruh, vnouček 
vyskákaný jak Jojo o pouti, já žíznivý jak vel-
bloud na poušti, zjistili jsme, že tajenka nám 
vyšla. V cíli jsme dostali občerstvení a lízátko s 
Ferdou Mravencem. Namalovali jsme také ob-
rázek pro babičku, kde jsem byl vyobrazen jak 
odsouzenec jdoucí na galeje. Dle mého názoru 
zřejmě vnuk nebude mít umělecký talent, ale 
každý nějak začínal, někdo polil barvou scho-
dy a kde teď je. Za mě, já si to odpoledne s ním 
opravdu užil.
Slivenec jsem za tu dobu navštívil ještě jednou 
a při výstupu na zastávce Za Farou, kde vystu-
puji záměrně, abych zkouknul, jak postupují 
práce na polyfunkčním domu. Bohužel mé 
vzrušení ze stavebního stalkingu bylo zhace-
no oznámením, že právě tato zastávka bude 
celé prázdniny zrušena. No, lituji ty lidi, kteří 
budou muset například k lékaři a nemají jinou 
možnost než jet MHD, jak si udělají zdravotní 
procházku buď na konečnou tramvaje nebo 
až na stanici Ke Křížku. Asi nebyla vůle to ně-
jak pořešit, zřejmě nebyl vyslán jasný signál. 
Možná kdyby se starali o lidi, tak by zde vyle-
pili alespoň číslo nějaké levné taxislužby. 
Milé čtenářky, milí čtenáři, přeji Vám do nad-
cházejících prázdnin, ať jsi užijete dovolené a 
pokud máte něco na srdci, napište mi na vac-
lav.simacek@gmail.com

Vážení občané, 
chceme vám moc poděkovat za účast i za vý-
sledky ve volbách do Evropského parlamentu. 
V naší městské části jsme měli vysoce nad-
průměrnou volební účast 47,29 % (celostát-
ní účast jen 36,45 %), což znamená, že naši 
občané chápou, že je Evropská unie pro nás 
důležitá a že v Evropském parlamentu nyní 
vzniká velká část naší legislativy, která se pak 
s větším či menším úspěchem zavádí i do na-
šeho práva. Ve volbách u nás zvítězila koalice 
Spolu s 33,9 % (celostátně 22,36 %). Hned na 
druhém místě bylo naše hnutí Starostů, které 
získalo pěkných 13,4 % (celostátně 8,7 %). Dě-
kujeme za tento výsledek. Věříme, že nás naši 
europoslanci Danuše Nerudová a Jan Farský 
budou v europarlamentu dobře reprezentovat. 
Na třetím místě skončilo hnutí ANO s 12,3 % 
(celostátně 26,14 %) a hned v závěsu na nimi 
Piráti s 12,2 % (celostátně 6,2 %). Na pátém 
místě byla Přísaha s Motoristy, kteří si připsali 
9,3 % (celostátně 10,3 %). Žádná jiná strana 
ani hnutí u nás nepřekonala hranici 5 %. 
Ve volbách v MČ Praha – Slivenec přitom jas-
ně zvítězily strany vládní koalice, které získa-
ly 59,5 %. Ale vzhledem k tomu, že skoro 20 
% hlasů u nás propadlo, tak by zisk vládních 
stran činil ve skutečnosti 74 %!!! Opozice by u 
nás měla pouze 26 %.
Ještě jednou děkujeme za to, že volíte v tak 
velké míře normální demokratické strany (byť 
se spoustou chyb) a nikoli populisty a různá 
prapodivná antisystémová uskupení. Škoda, 
že všude není Slivenec !
 Zastupitelé STAN

Pokud jste nikdy nebyli na veřejném zase-
dání zastupitelstva, tak si pravděpodobně 
nedokážete představit, jak to tam vlastně 
chodí. Ještě než se budu věnovat samotné-
mu chodu zasedání, tak je potřeba připome-
nout některá fakta. Ten kdo vyhrál volby, ab-
solutně ovládá vše, co se na území městské 
části děje. Aktuální stav je takový, že „vládní 
parta“ má 8 zastupitelů, koalice SPOLU dva 
zastupitele a Přísaha jednoho. Jasně rozda-
né karty v demokratických volbách. Nedáv-
no jsem potkal sousedku, která měla dotazy 
ohledně dopravy a chodu MČ. Když jsem jí 
odpověděl, že mohu něco na zastupitelstvu 
navrhnout, nebo se oficiálně na něco ze-
ptat, ovšem tady moje politická síla končí, 
tak odvětila, na co tam tedy sedíte…? A já 
na to, je přece dobré být opozičním zastupi-
telem… V rámci zasedání totiž poznáte, jak 
se ten slivenecký Mariáš vlastně hraje. Kdo 
je rozdávající, kdo je zadák, snímající hráč, 
nebo aktér. Nejprve to z pohledu občana mi-
mo obecní politiku nebylo zřejmé. Teď už ale 
máme jasno Who´s Who.
Co se týká samotného jednání zastupitel-
stva, tak podklady na pondělní jednání do-
staneme většinou v předchozím týdnu ve 
čtvrtek. Jde o soubor dat, které bez nás pro-
jedná vedení obce se svojí družinou a vše se 
v rámci zastupitelstva jejich hlasy nakonec 
schválí. V případě, že máme nějaké námitky, 
tak je předneseme, tím využijeme své právo 
a jde se hlasovat. Jak to dopadne, je už pře-
dem domluveno. Celé to trvá cca 60 minut a 
pak se jde domů. 
Konečně vidíme jak se má správně vést obec 
a také samotné jednání zastupitelstva. Po-
kud se stane, že budeme za dva a půl roku 
zvoleni s dostatečným mandátem, tak je 
fajn, že jsme tímto řádně proškoleni. A já 
jsem rád, že vám všem mohu tento zážitek 
zprostředkovat. 

Děkujeme za přízeň, za koalici SPOLU, Petr 
BÜRGER, odsslivenec@seznam.cz

 Pohled z druhé strany aneb 
jak jsem navštívil městskou 
část Praha-Slivenec

Zamyšlení nad výsledky 
voleb ve Slivenci

Je dobré být opozičním 
zastupitelem. 

Tato rubrika je koncipována s ohledem na tiskový zákon v zájmu poskytování objektivních a vyvážených informací o městské čás-
ti Praha-Slivenec a poskytnutí přiměřeného prostoru pro uveřejnění sdělení, která vyjadřují názory členů Zastupitelstva MČ Pra-
ha-Slivenec týkající se naší městské části. Redakce nijak nezasahuje do textu. Kontakty na jednotlivé členy zastupitelstva najdete 
na www.praha-slivenec.cz

Část osmá
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V pátek 7. 6. a v sobotu 8. 6. 2024 se uskutečnily volby do Evropského parla-
mentu. V naší městské části nejvyšší počet hlasů obdrželo SPOLU (33,94 %), 
na druhém místě se umístili Starostové a osobnosti pro Evropu (13,40 %), 
na třetím místě ANO 2011 (12,27 %) s rozdílem jednoho hlasu oproti České 
pirátské straně (na 4. místě v pořadí se ziskem 12,19 % hlasů). Naše městská 
část se již tradičně těší velké volební účasti - ta u nás činila 47,29 % (k urnám 
dorazilo 1 264 voličů). Více informací k volbám za naší městskou část mo-
hou občané nalézt na stránkách Českého statistického úřadu v sekci Volby.

Po dlouhém úsilí budou v následujících dnes spouštěny nové webové strán-
ky městské části. Nové webovky mají nový moderní design, ale především se 
snaží nabídnout uživatelům intuitivnější a přehlednější přístup k informa-
cím, ať už se jedná o informace k chodu úřadu, kalendáře kulturních či jiných 
akcí nebo jiných důležitých informací o dění v naší městské části. Vzhledem 
k objemu převodu dat ze starého webu se nicméně mohlo stát, že v některých 
částech webu se mohou ještě objevit nesrovnalosti v obsahu či jiná chyba, 
která unikla v rámci testovacího provozu. Z toho důvodu jednak žádáme  
o shovívavost, jelikož po spuštění se ještě nějakou dobu budou drobné ne-
srovnalosti řešit. Zároveň žádáme občany, aby případné podněty v souvislos-
ti s novým webem zaslali na e-mail: tajemnik@praha-slivenec.cz. Věříme, že 
občané nový web ocení a přinese jim v rámci virtuálního kontaktu s úřadem 
potřebný komfort. Po vyladění poporodních bolestí nového webu se více za-
měříme na naši aplikaci městské části (v rámci nového webu bude propojena 
RSS kanály). Městská část má rovněž již zasmluvněnou novou elektronickou úřední desku, která bude také plně propojená s naším novým webem (zde 
čekáme pouze na to, až dojde v rámci rekonstrukcí komunikací ve Slivenci na řadu též prostor před úřadem – to by mělo být na podzim tohoto roku).

V městské části zahájila od 1. 7. 
provoz pediatrická ordinace
Jak již bylo v minulosti několikrát avizováno,  naše městská část v uplynu-
lém roce podnikala veškeré kroky k tomu, aby mohla nabídnout pro naše 
občany odpovídající lékařské služby. Po nemalém vynaloženém úsilí jak 
ze strany městské části, kdy musela řešit rekonstrukci ordinace a pořízení 
nového vybavení, tak ze strany pediatra, který musel projít kompletním ad-
ministrativním procesem schválení nového lékařského obvodu, vše nako-
nec dobře dopadlo a my se již nyní můžeme těšit z nově zahájené ordinace, 
kterou provozuje MUDr. Šípek (s doktorem Šípkem se občané ostatně mohli 
osobně potkat i během červnového dne otevřených dveří, o který byl velký 
zájem). Bližší informace o MUDr. Šípkovi a o provozu ordinace (vč. infor-
mací k registracím) naleznou občané na www.pediatrslivenec.cz. V případě 
zájmu je možné ordinaci kontaktovat rovněž prostřednictvím e-mailu na 
ordinace@pediatrslivenec.cz nebo na tel. čísle 737 652 136.
 Příspěvky Matěj Mlčoch

Volby do Evropského parlamentu

Městská část má nové webovky
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Realizace nástaveb na učebních pavilonech ZŠ

Začátkem května byla za-
hájena výstavba Polyfunkč-
ního domu Slivenec – kul-
turní centrum a  knihovna, 
na který jsme získali od 
Ministerstva kultury in-
vestiční dotaci z národní-
ho plánu obnovy ve výši 40 
mil Kč. Jednalo se o  Výzvu 
č.  0331/2023 v  rámci inici-
ativy Rozvoj regionálních 
kulturních a  kreativních 
center (malá kulturní a kre-
ativní centra).
Vzhledem k  podsklepení 
objektu se zahájily výkopo-
vé práce postupně od jižní 

části. Nyní je již 
u  zhruba 1/3 stav-
by vylit podkladní 
beton. Jelikož dle 
poměrně striktních 
podmínek dotace 
je potřeba stavbu 
dokončit v  listopa-
du  2025, je nutné 
postupovat podle 
h a r m o n o g r a m u 
a termín dodržet.

Jakmile se koncem května 
vystěhoval zadní pavilon 
ZŠ, stavební firma se pustila 
do demontáže střechy a stá-
vajícího zateplení pavilonu. 
V současné době je již kom-
pletní konstrukce střechy 
pryč a začátkem července se 
zahajují návozy dřevěné kon-
strukce nástavby a  oken. Do 
konce prázdnin by mělo být 
3.NP včetně střechy a osaze-
ní oken postaveno. Průběžně 
se budou doplňovat ve všech 
podlažích předokenní žalu-
zie a  objekt se bude znovu 
zateplovat. Po prázdninách 
už by se mělo pracovat pouze 
uvnitř pavilonu.
 Příspěvky Šárka Musilová

Polyfunkční dům Slivenec – kulturní centrum a knihovna
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Během prvního pololetí letošního roku se povedlo položit vodovodní a kanalizační řad v ulici U Trpce a nový vodovodní řad v ulici Višňovka. 
Práce se v současné době dokončují. Minulý týden byl nový řad napojen na vodovodní síť a nyní se vystrojují dvě nové šachty pro obsluhu 
vodovodu před hřbitovem. Vše by mělo být hotovo do konce června.  Příspěvky Šárka Musilová

Výstavba splaškové kanalizace a vodovodu v ulici U Trpce a Višňovka

Stavební práce na výstavbě supermarketu 
Kaufland postupují poměrně rychle. Obrysy 
budovy jsou již patrné. Předběžný termín do-
končení je stanoven na únor 2025. Vzhledem 
k  pokračování prací je pravděpodobné, že se 
termín dokončení stihne.
Současně s  výstavbou vlastního obchodního 
centra se již druhým rokem budují i inženýrské 
sítě a  rekonstruují se komunikace. Pod křižo-
vatkou ulic K Barrandovu a U Náhonu vyrostl 
kruhový objezd a od něj vede i odbočka smě-
rem na Barrandov. Jakmile budou komunikace 
dokončené (předpoklad červenec  2024) a  sta-
vební firma si odstěhuje zázemí, začne se se 
stavbou retailových obchodů u hlavní stavby.

Výstavba supermarketu Kaufland
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Rekonstrukce hlavních komunikací se posunula do další etapy. Od 
1. července se uzavře křižovatka ulic Ke Smíchovu a K Lochkovu. 
Tyto práce byly odborem dopravy Prahy 5 naplánovány na období 
prázdnin. Na tyto dva měsíce se opět a již naposledy vrátí objízdné 
trasy autobusů do ulic K Cikánce, K Váze, K Rozvodně a Za Farou. 
Na křižovatce dojde k dokončení inženýrských sítí a k vybudování 
nové zvýšené křižovatky s chodníky po celém obvodu. Do zahájení 
nového školního roku by mělo být vše hotovo. Po prázdninách se 
bude pokračovat v ulici Ke Smíchovu směrem na Křenkov.   
 Příspěvky Šárka Musilová

Výstavba hlavních komunikací
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V  květnu nechala 
městská část vy-
budovat chodník 
od ulice Kopanská 
ke konečné tram-
vaje. Tento chod-
ník je provizorní, 
bude tu cca  5 let 
než dojde k vybu-
dování trvalého 
chodníku. 
 Příspěvky 
 Petra Fellnerová

Od 5. července až do 31. října bude postupně probíhat oprava vozovky dálnice D0 v km 13,443 – 16,100 v obou směrech, včetně připojovacího pruhu 
v km 16,28 – 18,44 vpravo a přejezd středního dělícího pásu v km 16,160-16,290. Zhotovitelem stavby bude společnost SKANSKA, a. s.
Stavba se bude dělit na dvě části. V první fázi se bude rekonstruovat vozovka obou jízdních pásů stávající dálnice D0. V druhé fázi dojde k fyzickému 
rozšíření pravého jízdního pásu o 0,75 m na celkovou šíři zpevnění 11,5 m, což umožní v případě potřeby např. při rekonstrukcích, vedení dopravy 
v režimu 2+2 jízdní pruhy. Rekonstrukce bude spočívat ve výměně asfaltobetonového krytu vozovky za cementobetonový na pravém i levém jízd-
ním pásu od severního portálu Lochkovského tunelu až po mimoúrovňovou křižovatku Slivenec (EXIT 16), km 13,416 – 16,245.
Stavba rovněž řeší prodloužení připojovacího pruhu v mimoúrovňové křižovatce Slivenec (EXIT16) ve směru D5, km 16,280 – 18,440, resp. rozší-
ření pravého jízdního pásu na šířku zpevnění 11,5 m. Toto prodloužení usnadní připojování vozidel od Barrandova, kdy je zde ve špičkách vysoká 
intenzita připojujících se vozidel. Úpravou tak dojde ke zvýšení bezpečnosti dopravy v tomto úseku.
 Informace převzaty z aktualit na webu ŘSD

Oprava vozovky dálnice D0
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ÚMČ PŘIJME BRIGÁDNÍKA / BRIGÁDNICI 
TECHNICKÝCH SLUŽEB

Úřad MČ Praha-Slivenec přijme na dohodu o provedení práce / 
dohodu o pracovní činnost brigádníka / brigádnici na občasnou  
a sezónní výpomoc v rámci našich technických služeb. 
Nabízíme pestrou pracovní náplň a odměnu ve výši 150,- Kč / 
hod; možnost pružného plánování směn; možnost dohody délky 
jednotlivých směn. Požadujeme dobrý zdravotní stav; manuální  
a technickou zručnost. Brigáda je též vhodná pro studenty SŠ a VŠ.

Více informací poskytneme na tel. 702 252 137; email: tajemnik@
praha-slivenec.cz nebo na ÚMČ Praha – Slivenec, K Lochkovu 6/2, 
154 00 Praha-Slivenec, 1. patro (kancelář tajemníka ÚMČ).

Chodník z Holyně ke 
konečné tramvají (Slivenec)



 doprava  

Rekonstrukce 
cyklostezky A12
Rekonstrukce cyklostezky A12 (ul. 
K  Dobré vodě) proběhne v  termínu 
8.  – 31.  7.  2024. Zhotovitelem bude 
Stavební společnost Šlehofer. Práce 
začnou u čtvrtého mostku (od potoka) 
a budou pokračovat ke druhému most-
ku. V celém úseku bude vyrovnán pod-
klad, položena živice a  poté položen 
asfaltový koberec. 
 Příspěvky Petra Fellnerová

Parkování ve Slivenci
V naší městské části naleznete tři oficiální parkoviště, všechna bezplatná. 
Parkoviště v ul. Pod Rybníkem má 15 parkovacích míst, schematicky jsou 
vyznačena v plánku. Parkování je zde časově omezeno na 2 hod. Další 
parkoviště je umístěno pod úřadem MČ. Parkování je zde možné pro 7 
automobilů a jeden motocykl. Upozorňujeme, že parkování bude ve vše-
dní dny vyhrazeno pouze pro návštěvníky úřadu městské části a pošty. 
Současně bude omezeno také časově, a to na 30 minut. Parkoviště před 
statkem křižovníků v tuto chvíli čeká na dokončení. Režim parkování bu-
de teprve upřesněn.
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Na základě facebookové ankety bylo rozhodnuto o umístění cyklostojanů na 5 nových lokalit. V ostatních občany požadovaných 
lokalitách byly cyklostojany již dříve umístěny. Nové cyklostojany budou přidávány postupně a  najdete je v  ul. Frančíkova na 
malém dětském hřišti nedaleko mateřské školky, v parčíku na křižovatce ulic Na Křenkově a Ke Smíchovu, ve sportovním areálu, 
u zastávky MHD Frančíkova a Za Fa-
rou. U  tramvajové zastávky Slivenec 
byla Dopravním podnikem přislíbena 
kolárna.  Příspěvky Petra Fellnerová

  životní prostředí 

V květnu pracov-
níci Lesů hl. m. 
Prahy realizova-
li úpravy břehu 
rybníka. Došlo k 
jejich vyrovnání 
a osazení vege-
tačními rohože-
mi. Následně se 
rybník nechal 
přirozeně na-
pustit. V letních 
měsících je v plánu vysadit do rybníka lekníny.  

Zveme vás na oblíbenou Reuse neděli ve Slivenci, kde opět proběhne 
velký swap a vzdělávací programy pro děti i dospělé směrem k udr-
žitelnějším návykům. Zbavíme se s organizací Swap Prague smyslu-
plně přebytečných věcí a dáme jim druhou šanci a uděláme něco pro 
svou peněženku, domácnost i naši planetu!
Akce proběhne na návsi u rybníka od 11 h do 17h a po celou dobu 
můžete přinášet věci na swap a užít si workshopy a pozdravit sou-
sedy.

Co nosit na swap: 
Nábytek, oblečení, dekorativní předměty, nádobí, příbory, vy-
bavení na zahradu nebo knihy či pokojovky, sportovní potřeby, 
hračky
Jak swap funguje: 
Doneste věci, které vám už neslouží a jsou stále v dobrém stavu. 
I když ale nic nedonesete, můžete si pro sebe něco najít a odnést.

Reuse neděle
ve Slivenci
Dejte věcem druhou šanci!

8/9/2024 od 11 do 17 h
parkoviště při ulici Pod Rybníkem Praha-Slivenec

Přineste předměty, které již nevyužijete, někoho jiného potěší!

Doneste takové předměty, které byste darovali i svým blízkým, tedy v hezkém stavu, 

plně funkční a stále použitelné. Naopak si odneste to, co vám ještě dobře poslouží.

Rybník

Reuse neděle ve Slivenci 

Cyklostojany
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Firma na údržbu zeleně Freko, a. s., provedla seče trávy. Zároveň by-
ly vyplety záhony a upraveny dřeviny. O zbylou část sečí se starají 
pracovníci technických služeb, postupně se sečou pásy zeleně podél 
hlavních komunikací a polních cest. Průběžně také rekonstruujeme 
dětská hřiště. Hotová jsou již hřiště ve Višňovce a v parku Granáto-
vá. Nyní se pracuje na hřišti Na Louži v Holyni a další hřiště budou 
následovat.

Firma na údržbu zeleně Freko, a. s. provedla seče trávy. Zároveň by-Firma na údržbu zeleně Freko, a. s. provedla seče trávy. Zároveň by-

ZPĚTNÝ ODBĚR ELEKTRICKÝCH
A ELEKTRONICKÝCH ZAŘÍZENÍ

VOK NA OBJEMNÝ ODPAD

VOK NA BIOODPAD

MOBILNÍ SVOZ NEBEZPEČNÉHO ODPADU

Místní poplatek za psa

Údržba zeleně a mobiliáře

Stále evidujeme několik desítek 
majitelů, kteří neuhradili místní 
poplatek za svého pejska. Učiňte 
tak, prosím co nejdříve. Děkujeme. 
Zda máte či nemáte uhrazeno, si 
můžete ověřit na na e-mailu: fell-
nerova@praha-slivenec.cz nebo 
na tel.: 251812249.
 Příspěvky Petra Fellnerová
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Tak se nazývá projekt organizace Post Bellum pro žáky 8. a 9. tříd základních škol a odpo-
vídajících tříd víceletých gymnázií. Žáci pod vedením svého učitele a podpory z organizace 
Post Bellum vytvářejí dokument na základě vzpomínek a příběhu pamětníka ze svého okolí. 
Během 2. pololetí se tohoto projektu, pod vedením p. učitelky V. Ignatidu, zúčastnili i naši 
deváťáci D. Pinkasová, K. Pecháčková, M. Musílek, P. Podzemský a T. Procházka. Celé polole-
tí vedli rozhovory, prozkoumávali archivy, natáčeli, stříhali a vytvořili video z příběhu paní 
Zdeňky Novákové ze Slivence (na snímku vlevo), bývalé redaktorky nakladatelství Česko-
slovenský spisovatel. Výsledky své práce pak museli prezentovat před veřejností a odbor-
nou porotou ve čtvrtek, 20. června, v Komunitním centru Podpalubí na Barrandově. Video, 
porotou velmi dobře ohodnocené, můžete najít na facebooku a webu Post Bellum nebo naší 
školy. Všem žákům i paní učitelce patří poděkování a ocenění za práci a úsilí, jenž, mnohdy 
ve svém volném čase, projektu věnovali. Poděkování patří též paní Novákové, že našla čas a chuť se s našimi žáky o svůj příběh podělit. Věřím, že 
předávání zkušeností mezi generacemi je přirozené, obohacující a nemělo by být při vzdělávání opomíjeno. 

VEQ IQ Robotics Competiton – Czech Open 2024 s podtitulem Ful Volume, je mezinárodní 
robotická soutěž pro týmy základních škol, která proběhla 5. 6. v O2 aréně, a které se zúčast-
nili poprvé i naši žáci. Soutěžili ve dvou týmech, za 1. a 2. stupeň ZŠ. Cílem hry je dosáhnout 
nejvyššího skóre vyprázdněním bloků ze zásobníků a sundáním vybraných bloků z pod-
stavců a následným umístěním všech bloků do cílových branek pomocí robota. Soutěžilo se 
za tým, ale také dva týmy společně, kde pro získání dobrých bodů musely spolu týmy spolu-
pracovat – i třeba týmy z cizích zemí. Zde se hodila dobrá znalost angličtiny, když soutěžili 
např. s týmy Německa, Turecka, Polska, Slovinska… Z 36 přihlášených týmů se slivenecké 
týmy umístily na slušném 15. (2. stupeň) a 24. (1. stupeň) místě. Co je však nejdůležitější, 
že žáci získávají mezinárodní zkušenosti a porovnání v oblasti robotiky, spolupráce, řešení 
problémů, setkávání se s žáky z jiných zemí. Děkujeme všem soutěžícím žákům a pedago-
gům za skvělou účast a čas věnovaný přípravě na soutěž.  Příspěvky Petra Chlumská

V posledním květnovém týdnu žáci naší školy pod vedením paních učitelek angličtiny 2. stupně vyjeli na výjezd do Anglie. V pondělí dopoledne 
odrazili od školy a v úterý, v ranních hodinách, výpravu přivítaly bílé doverské útesy. První den strávili v Londýně, kde si prohlédli londýnské 
zajímavosti - London Eye, Madame Tussaud’s, Oxford Street, Trafalgar Square, Piccadilly Circus. Večer výprava odjela na ubytování v rodinách 
v přímořském městečku Worthing jižně od Londýna. Všichni si vstřícnost a pohostinnost rodin velmi chválili. V dalších dnech žáci vždy dopoledne 
absolvovali výuku anglického jazyka v místním komunitním vzdělávacím centru a v odpoledním čase byly naplánované výlety do námořního města 
Porthsmouth, malebného městečka Hastings a přímořského města Brighton se sto let starou přístavní hrází Brighton Pier. Týden uplynul jako voda 
a v sobotu se již všichni vrátili domů plní nových poznatků, zážitků. Těšíme se, že příští rok se nám podaří vyrazit za poznáním znovu! 

Školní jazykový a poznávací výjezd do Anglie

Příběhy našich sousedů

Soutěžíme s VEX robotikou

V pondělí 17. června se v aule slivenecké základní školy uskutečnil koncert žá-
ků pobočky ZUŠ Popelka, na kterém vystoupilo více než 30 účinkujících. Kromě 
několika sólistů z klavírní a flétnové třídy se zde prezentovali také absolventi 
prvního (sedmiletého) cyklu hry na kytaru. Nechyběly, na této pobočce již tradič-
ní, fagoty. Druhá polovina programu patřila žákům, kteří navštěvují předmět ko-
morní hra, a kteří si letos, pod vedením svých učitelů, připravili skladby skupiny 
ABBA z muzikálu Mamma Mia. Věříme, že koncert si užili jak žáci, tak všichni ti, 
kteří je přišli podpořit. Díky skvělé spolupráci ZŠ a ZUŠ doufáme, že se můžeme 
těšit na další akce.  M. Plachta, vedoucí pobočky ZUŠ Popelka

ABBA v aule školy



Konec školního roku v mateřské škole byl nabitý akcemi. Nejvýznamnější událostí však bylo slavnostní loučení s našimi předškoláky, tzv. pasování. 
Předškoláky máme letos ve třech třídách, a tak jsme pasování věnovali téměř celý týden. Děti ze Lvíčat a Rybičky si připravily vystoupení přímo 
v mateřské škole. Rodiče tak mohli zhlédnout pásmo písniček, básniček i dramatizaci pohádky. Třída Draků vyrazila se svým programem do Chuchel- 
ského háje. Slavnostní odpoledne se všem třídám velmi vydařilo. Závěrečný akt pasování dojal nejednoho rodiče, a tak se objevila sem tam v očích 
i slzička. Atmosféra byla krásná, dojemná. Všichni jsme si to moc užili a odnesli si domů další krásné zážitky z naší školky.
Našim předškolákům přejeme v září úspěšné vykročení do další etapy svého života, hodně štěstí a úspěchů ve škole. Vám všem ostatním pak přeje-
me krásné prožití letních prázdnin.  Renata Dalíková, učitelka ze žluté třídy

Koncem dubna jsme se školní družinou stihli ještě navštívit kino Rado-
tín a uspořádat celodružinový XVI. Slet čarodějů a čarodějnic se soutěží 
masek a čarodějnickým vícebojem.
Květen jsme měli bohatý na různé akce. Hned 3. května se děti z oddě-
lení Koťat a Vlčat vypravily na výstavu do holyňské kaple. Cestou také 
navštívily památnou lípu a zaskotačily si na holyňském hřišti.
Ve čtvrtek 9. 5. dětem jejich starší spolužák Matyáš Musílek přiblížil 
události spojené s koncem II. světové války a osvobozením Prahy i Sli-
vence. Děti zaujalo jeho vyprávění i mnoho různých dobových předmě-
tů, které jim ukázal.
Následující úterý 14. 5. mohly děti nahlédnout do světa filmu se slive-
neckým malířem a výtvarníkem Bobo Sobotkou (viz foto). Ten jim přišel 
povyprávět o své práci filmového maskéra. Některé děti nechtěly uvěřit, 
že čertíka z pohádky Princezna ze mlejna namaskoval pan Sobotka na 
herečce Yvettě Blanarovičové. Z blízka si také mohly prohlédnout model 
jejích čertovských uší či zubů.
Ve středu 15. 5. se některé z našich dětí ve spolupráci s 3. MS OS ČČK 
Praha 1 zapojily do celonárodní charitativní sbírky Českého dne proti 
rakovině. Odpoledne se pak děti z oddělení Koťata a Žabiček znovu vy-
pravily na návštěvu za klienty domova SeneCura, kde společně vytvářeli 
obrazy květinové louky.
Ve čtvrtek 16. 5. se všechna oddělení zúčastnila ukázek první pomoci v 
rámci Dnů rodiny probíhajících na slivenecké návsi. Děti si vyzkoušely 
ošetřit namaskovaná poranění, seznámily se s postupy resuscitace, při-
pomenuly si správnou techniku čištění zubů...
Děti z oddělení Koťat si v úterý 21. 5. užily cukrářskou dílnu v barrandov-
ském bistru Hravá Čočka. Každý si vlastnoručně nazdobil a odnesl domů 
4 kousky zákusků. Některým dětem dalo velkou práci nesníst dobroty 

ještě během cesty, ale nakonec to všechny zvládly :-).
Následující středu 22. 5. vyrazily děti z oddělení Koťat a Dráčat na na-
še tradiční otvírání holyňské studánky Dobrá Voda. Počasí nás trochu 
strašilo, ale my jsme se nenechali odradit, a tak naše králky i tentokrát 
studánku slavnostně otevřely.
Ve čtvrtek 23. 5. se pak všechny děti při aktivitách ukázkové hodiny 
mohly seznámit s olympijskou míčovou disciplínou – badmintonem.
Velký ohlas měla u dětí i červnová návštěva bublináře. Děti se na bubliny 
nejen dívaly, ale hlavně si mohly vše náležitě vyzkoušet.
Ve středu 26. června se děti z oddělení Koťat a Žabiček naposledy v tom-
to školním roce chystají na návštěvu do domova SeneCura. Tentokrát 
ale nebude na programu společné vyrábění, ale nejrůznější zábavné dis-
ciplíny malé mezigenerační „skoroolympiády“.
Dětem přejeme krásné prázdninové zážitky a těšíme se na ně zase v září.
 - PeS- 

Loučení s předškoláky v mateřské škole

Školní družina
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Jako každý rok, tak i letos žáci devátých tříd zakončili školní docházku obhajobami absolventských prací. Pracovali na nich ve 2. pololetí školního 
roku v předmětu novinářská dílna a během května je ústně prezentovali a obhajovali. Témata prací jsou velmi různorodá, odvíjí se buď od zájmu 
žáků nebo souvisí s jejich dalším studijním směřováním, např. Jak se bezpečně chovat v kyberprostoru, Japonská architektura, Masožravé rostliny, 
Sebeobrana, Bezpečnostní prvky české měny atd. Jedna z prací byla dokonce obhajována v anglickém jazyce. Všichni žáci se s absolventskou prací 
„poprali“ důstojně a jejím zpracováním přispěli k získávání kompetencí potřebných pro další vzdělávání.  V. Chlumská

Absolventské práce našich deváťáků
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Slivenecké letnice 2024
Šestnáctý ročník hudebního festivalu Slivenecké letnice se letos konal na přelomu května a června, tradičně na slivenecké návsi u rybníka. Svou 
největší kulturní akci pořádá městská část za přispění sponzorů. V letošním roce situaci komplikovala celková rekonstrukce komunikací a chodní-
ků, přesto jsme se rozhodli to nevzdat a festival uspořádat. Správnosti toho rozhodnutí jsme skoro začali litovat, když jsme se pár dní před startem 
festivalu podívali na předpověď počasí. Nakonec nám hudební Pán Bůh byl nakloněn a na oba festivalové večery přestalo pršet.
Hlavní hvězdou programu se stala skupina Tata Bojs, která v letošním roce slaví 35. výročí své existence. Kapela získala sedmkrát ocenění Anděl, 
českou cenu Akademie populární hudby. Do Slivence přivezli Mardoša s Milanem Caisem, zakládající členové kapely, celou náruč zaručených „pe-
cek“ a skvělé vizuální efekty. Skladby jako Attention Aux Hommes!, Zvony, 220 Travoltů nebo Filmařská, rozskotačily opravdu všechny. V pátek 
vystoupila také kapela Zooblasters, co „utekla z džungle přímo na podium“, jak je uvedeno na stránkách skupiny. Pro leckteré návštěvníky se stala 
kapela objevem letošních Letnic. Překvapil svěží electro-beat ovlivněný mnoha hudebními žánry od západu až po východ, a to vše v divokých 
zvířecích kostýmech.
Úniky do mlhovin a hledání svobodného prostoru přinesly ve svých skladbách muzikanti z kapely Krajina RÓ, kteří pod taktovkou Františka Něm-
ce a s charizmatickou zpěvačkou Aničkou Břenkovou festival v pátek otevírali. Sobotní večer odstartovala příjemným bigbítem kapela Jeff Biograf, 
která poté předala podium kapelníkovi poprockové kapely Natural. Tím je kytarista a zpěvák Petr Kadlček, autor nejslavnějšího hitu kapely, sklad-

Krajina Ró

Zooblasters

Moderátor Jakub Folvarčný 

Občerstvení – Bistro Kačák
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by „Já na to mám“, která roztleskala úplně všechny přítomné posluchače.
V závěru letošních Letnic vystoupila „legenda českého tancovačkového bigbítu“, a to kapela Brutus. Frontman kapely, klávesista, zpěvák a autor 
velké části skladeb - Alexander Sáša Pleska, přivezl do Slivence tu pravou „brutusáckou“ atmosféru: skočné rytmické melodie, vtip a tanec. S le-
tošními Letnicemi jsme se rozloučili opravdovým, pro Slivenec momentálně aktuálním, „flákem“ s názvem Dlažební kostka.
Budeme se těšit, že v průběhu Sliveneckých letnic 2025 už budou ve Slivenci všechny dlažební kostky v zemi!  Lenka Kudláková

Moderátor Jakub Folvarčný 

Občerstvení – Bistro Kačák

Tatabojs

Tatabojs Natural

Brutus

Brutus



  knihovna, kultura 18

V polovině června proběhla našimi informačními kanály zpráva o slavnostním poklepu na základní kámen další 
části polyfunkčního domu. Přestože zastupitelstvo a především paní starostka už několikrát informovali o stavbě 
polyfunkčního domu, mnozí zapomněli, o co vlastně jde. V první řadě se povedlo postavit dostupné byty pro 
obyvatele Slivence. V druhé části této stavby bude vybudován společenský sál a prostor pro knihovnu. Moderní 
knihovna půjčuje nejen knihy, ale je také místem setkávání. Prostorem, kam můžete zajít a nemusíte si půjčit 
knihu, jen v klidném kulturním prostředí posedět a třeba si popovídat. Vedle knihovních služeb nabízí knihovna 
i služby informační a též kulturně vzdělávací. V knihovnách se začaly objevovat počítače s připojením na internet, 
tiskárny, kopírky, čtečky elektronických knih. Tak by to mělo být i v naší nové knihovně. Knihovna se aktivně zapo-
juje do života obce a podporuje setkávání lidí. Je to instituce, která není výdělečná, ale dokresluje a charakterizuje 
místo, obec. Ve Slivenci máme krásný kostelík, v Holyni půvabnou kapličku, máme zde tři restaurace, jedno bistro, 
fotbalové hřiště, několik dobře vybavených dětských hřišť, úžasný park v Granátové, Klub Švestka nabízející nej-
různější zájmové aktivity, vylepšenou dopravu formou tramvaje. Knihovna však dokládá kulturnost obce.
V současné době slivenecká knihovna sídlí v budově úřadu a pošty a vchod do ní je ze zadní části této budovy. 
Přestože sídlí ve skrovných prostorových podmínkách (86 m2), snaží se svoji funkci plnit co nejlépe. Život jako by se nám zrychlil. Když se vracíte domů 
z centra do Slivence, můžete vidět tři obří stavby – stavbu nového supermarketu, stavbu benzínky a stavbu polyfunkčního domu s budoucím sálem 
a knihovnou. Do kterého z těchto zmíněných objektů zavítáte nejčastěji, je už na vás. Pokud dosud někdo nevěděl, že má Slivenec knihovnu a kde 
vlastně je, budu doufat, že díky nové stavbě se knihovna více zviditelní. Přeji vám krásné léto, plné pestrých zážitků. Cestujte, získáte nadhled a určitě 
se budete těšit domů. Myslete pozitivně, buďte zvídaví, učte se nové věci, čtením se můžete přiučit, inspirovat, pochopit a lépe se vcítit do problémů 
druhých, najít odpovědi na otázky, které vám nikdo nezodpověděl.   Jiřina Haningerová, knihovnice

V úterý 14. 5. 2024, v předvečer Mezinárodního dne rodiny, vystoupil v zasedací síni úřadu český psy-
cholog, doktor Jeroným Klimeš (www.klimes.us). Tématem byl Rodičovský konflikt a jeho vliv na děti. 
Přednáška byla zajímavá. Doktor Klimeš této problematice rozumí, ale nebylo to mnohdy veselé po-
vídání. Celá přednáška byla o tom, co nejvíce při rozchodu či rozvodu poškozuje děti. Přednáška byla 
doplněna příběhy z lékařovy letité praxe a ukázkami z filmů. Po téměř dvouhodinové přednášce jsme 
se rozcházeli do svých domovů a hlavní pocit, který v nás dlouho zůstal, zahrnoval přání, aby dětí, které 
musí být svědky konfliktů a nesouladu rodičů, ubývalo a aby se rány na jejich duši laskavým zacháze-
ním zcela vyhojily. http://skolka.klimes.us http://klimes.mysteria.cz/clanky/psychologie/puberta_ko-
nec_vychovy/  Jelena Černíková

V úterý 18. června se konala vernisáž výstavy cyklu obrazů slivenecké malířky Radky 
Šitner s názvem „Květy, které mráz nespálil“. O autorce a jejím projektu, ve kterém vy-
tvořila symbolistní portréty hrdinných žen bojujících proti nacismu přinesl informace 
předchozí Slivenecký mramor.  Výstava bude k vidění až do 28. srpna.
První týden v září bude instalována výstava kreseb Jana Hendrycha (vernisáž 7. 9. v 17:00). 
Autor Jan Hendrych (*1936), sochař, malíř a pedagog (jako profesor vedl Ateliér figurálního 
sochařství na pražské AVU), vystudoval VŠUPM, kde mezi jeho spolužáky patřili výtvarní-
ci zabývající se strukturální abstrakcí, jako například: Pavel Nešleha, Aleš Veselý, Zdeněk 
Beran, či Jan Koblasa. Jan Hendrych byl v počátku šedesátých letech tzv. strukturalismem 
rovněž ovlivněn, ale postupem času si našel osobní styl, který byl u nás koncem šedesátých 
let definován jako „nová figurace“ a který utváří jeho charakteristický rukopis. Portrét a fi-
gura zůstávají po celou dobu jeho tvorby hlavním tématem.  Cyklus kreseb Jana Hendrycha 
si budete moci v holyňské kapli prohlédnout až do 28. října a bude to tím pádem poslední 

letošní výstava.
Pokud máte zájem o zasílání 
pozvánek na všechny akce 
konané v Galerii Kaple Holy-
ně, pište na adresu ad.roz@
seznam.cz, či nás můžete 
sledovat na FB stránkách Ga-
lerie.Kaple.Holyně. 
 Adéla Rozehnalová 

Kaple je pro veřejnost ote-
vřená vždy o víkendech 
a svátcích od 15:00 do 17:00.

Kde je vlastně ta knihovna?

Beseda s Jeronýmem Klimešem

Galerie kaple Holyně
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V  pondělí 13.  5.  2024 se uskutečnilo 
v zasedací místnosti úřadu slavnostní 
setkání s jubilanty. Byli pozváni ti sli-
venečtí a  holyňští občané, kteří slaví 
v první polovině roku 2024 významné 
životní jubileum. Obřadu se zúčastni-
la místostarostka Lenka Kudláková, 
za sociální oblast paní Martina Havlí-
ková a  Bohdana Růžičková a  za Klub 
seniorů paní Irena Krejčová. Přání 
jubilantům a  drobné dárky doplnil 
svěží hudební recitál, který připravily 
členky Klubu seniorů. Při písničkách 
Jaroslava Ježka, Karla Hašlera, Jaro-
slava Uhlíře, či Jiřího Suchého, si za-
zpívali opravdu všichni. Nechyběl ani 
přípitek a veselé vzpomínání. Všem jubilantům přejeme pevné zdraví, radost a energii do dalších let. 
 Lenka Kudláková

Po delší době jsme opět navštívili kostel Krista Spasitele na Barrandově. Konal se zde varhanní kon-
cert – hrál Nathan J. Laube (USA). Počkali jsme na otevření kostela a  mezi prvními zabrali místa. 
Americký profesor varhanní hudby zahrál čtyři skladby čtyř skladatelů z devatenáctého a dvacátého 
století. Mohutné tóny varhan zněly kostelem, byl to zážitek. Kostel byl plný, návštěvníci byli většinou 
středních let a starší. Nakonec jsme profesora, mimochodem velice mladého, odměnili při děkovačce 
dlouhým potleskem.  
 Pavel Podzemský

Blahopřání  
jubilantům

Výprava Klubu seniorů na varhanní koncert

SPOLEČENSKÁ
KRONIKA

Srdečně blahopřejeme
těm občanům, kteří

v měsíci červenci a srpnu 
oslavili či oslaví významné 

životní jubileum.

ČERVENEC
Paní Věra Čanigová

Pan Stanislav Vyhlídka
Pan Zbyněk Zikmund
Paní Vesna Růžičková
Paní Maria Kovaříková

Paní Libuše Havránková

SRPEN

Paní Marie Feuersteinová
Pan Jiří Halada

Paní Anna Vydrová
Paní Dagmar Ciglínová

Pan Václav Halama
Paní Růžena Kratochvílová

Paní Alenka Kalinová
Pan Karel Vagner

Paní Irena Sváčková
Paní Irena Taylorová

Pan Otto Schück

Hodně štěstí, pohody 
a hlavně zdraví do dalších let

přeje zastupitelstvo a úřad 

MČ Praha-Slivenec.



20   společnost 

I v tomto roce se naše městská část zapojila do oslav Mezinárodního 
dne rodiny (15. 5.), tentokrát pod heslem „Štěstí rodiny nejsou osa-
mocené šediny“. S dětmi ve výtvarných kurzech klubu Švestka zahá-
jila paní Edita Šimková projekt „řetěz, řetízek – obháčkujme strom 
a propojme generace“. Děti byly velice šikovné, některé háček držely 
poprvé v životě a háčkovalo se. Nejen na kurzech, ale i doma a zapo-
jili se klienti z domova seniorů Senecura. Byly ozdobeny dva stromy, 
a tak se to líbilo, že zůstaly ozdobené až do Letnic.
12. 5. 2024 se konalo vědomostně sportovní odpoledne nejen pro rodiny 
v parku Granátová. Pro účastníky byly připraveny vědomostní i sportovní 
úkoly. Občerstvení připravilo Senior Centrum SeneCura. Účastnily se rodiny 
s dětmi. Děti obdržely odměnu a namalovaly krásné obrázky. Počasí nám 
přálo a celá akce byla velmi vydařená.
V pondělí, na začátku týdne proběhla první oslava jubilantů na městském 
úřadě pod záštitou sociální a bytové komise, kterého se účastnily i členky 
Klubu seniorů, které připravily jubilantům hezký program. A sobě navzájem 
si připravily Kvíz u rybníka. Do týdne oslav se zapojilo i RC Pecka, akcemi, 
kterým bude věnován samostatný článek. Besedu s tématem „ Rodičovský 
konflikt a jeho vliv na děti“ PhDr. Jeronýma Klimeše jsme měli možnost si 
přijít poslechnout v úterní podvečer do zasedací síně Městského úřadu.
V ZŠ Slivenec proběhla akce pod záštitou žákovského parlamentu – 
odpoledne s rodinným receptem. Zapojila se i Slivenecká knihovna, 
paní Haningerová byla připravená zájemcům a  návštěvníkům naší 
krásné knihovny předčítat.
Mezigenerační týden probíhal také v Senior Centru SeneCura. Jeho kli-
enti pomohli obháčkovat strom na návsi, zapojili se do vědomostně 
sportovního odpoledne v parku Granátová, absolvovali komentované 
prohlídky kostela Všech Svatých s paní Petrou Siganovou. Školní dru-

žina navštívila seniory v Centru ve středu a ve čtvrtek dopoledne se 
klienti připojili hrou na perkuse a zpěvem ke skupině dobrovolníků. Na 
začátku hodinové produkce zahrála Lucinka Černíková s panem uči-
telem Michalem Plachtou rytmický Maďarský tanec a dál se už hrály 
a zpívaly národní a lidové písničky s obrovským nadšením a radostí.
Ve čtvrtek, poslední den oslav, jsme měli možnost naučit se, jak za-
chránit to nejdůležitější – zdraví nebo i život. Děti ze zdravotnického 
kroužku ve spolupráci s  místní pobočkou ČČK kolemjdoucím a  zá-
jemcům ochotně vysvětlovaly ukázky první pomoci a  všichni měli 
možnost vyzkoušet si, jak první pomoc poskytnout. K dispozici byla 
figurína a řada instruktážních materiálů.
V týdnu oslav Mezinárodního dne rodiny jsme měli možnost prožít 
nějaký čas společně, bez ohledu na věk, zapojit se do celé řady akcí 
a  propojit generace. Kdo se zúčastnil, viděl obrovské nadšení dob-
rovolníků a jejich rodinných příslušníků, kteří je v jejich činnostech 
podporovali. A tak je to správně – některé věci člověk zažije jen v ro-
dině. Rodina je místo, kde cítíme podporu a místo, ve kterém se zapo-
jují všichni její členové.
Poděkování patří: Úřadu městské části Praha - Slivenec, Komisi byto-
vé a sociální, Komisi pro rodinu a děti – jm. p. Jankovské, p. Šimkové, 
rodině Šimáčkových, p. Petruskové, dále p. Szilvásiové, knihovně Sli-
venec, RC Pecka, klubu Švestka a dětem z výtvarných kurzů, p. Bürger 
a Vanesce, p. Soukupovi, Lucii a Anně Černíkovým, p. Plachtovi a ZUŠ 
Popelka, ZŠ a MŠ Slivenec, p. Siganové, p. Markové, p. Berkové, dětem 
ze ŠD, dětem ze zdravotnického kroužku a Bistru Kačák.
 Za Komisi pro rodinu a děti Jelena Černíková
Poděkování paní Jeleně Černíkové za ideový námět i celou organizaci 
Týdne rodin.

TÝDEN RODIN
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Andalusie. Loňský výlet do Granady a Córdoby doplnila letos v květnu skupinka španělštinářů 
o Sevillu, Jérez de la Frontera a Cádiz.
Sevilla s nádhernou katedrálou, hrobkou Krištofa Kolumba a jeho syna, a s věží Giraldou, býva-
lým minaretem, o němž král Alfons Moudrý prohlásil, že je tak nádherný, že nesmí být zničen 
pod trestem smrti. Vylezli jsme až nahoru, a viděli tu krásu, která na nás čekala: kostely rene-
sanční a barokní. Vždyť lodě z právě objevené Ameriky mohly přistávat jen zde, v části splavné 
řeky Guadalquivir, pod Zlatou věží. Navštívili jsme i druhé španělské nejvýznamnější muzeum 
(po madridském Pradu) s místními rodáky Murillem a Velásquezem a Zurbaránem.
Po prohlídce města Sevilla nás čekal Jérez de la Frontera s několika slavnými výrobci známého 
vína jerez, které dostalo v Anglii název sherry Navštívili jsme, kromě jiného, jeden z nejznáměj-
ších sklepů, kde jednu z budov vybudoval sám Eiffel.
Z Cádizu vyplul slavný mořeplavec na svou druhou výpravu a my jsme zde zakončili náš pobyt. Vítr zmírňoval neustálé horko ke třiceti stupňům, 
které zasáhlo Španělsko a k tomu si představte kilometry, které jsme našlapali.
Nemohu zde vyjmenovat vše: úžasné pití a jídlo, což vše si skupinka objednávala sama. Takže jsme měli radost, že hodiny španělštiny byly k něčemu. 
Je toho stále mnoho a mnoho co obdivovat ve stále se měnícím Španělsku: navrhuji pronajmout si auto, překročit Pyreneje, Picos de Europa, pak 
třeba zelenou Galicii, Baskicko, kastilskou mesetu s větrnými mlýny, Extremaduru s římskými památkami a mnoho dalšího…je to program na velkou 
část života. A španělština vládne velké části světa. Tak nezapomeňte!  Jana Novotná, lektorka

V pondělí 6. května se v bistru Kačák uskutečnil koncert žáků lektora Dalibora Pavelky. Hudební 
produkce nejmenších flétnistů proběhla za klavírního doprovodu a pod taktovkou Dalibora, které-
mu tímto děkujeme za jeho celoroční lektorské působení. Výkony dětí byly obdivuhodné a zaslou-
žily vřelý potlesk. Poděkování patří také bistru za poskytnutí prostor.  kud

Už zase…(tradiční každoroční výlet našich španělštinářů)

Koncert Klubu Švestka

TÝDEN RODIN

Realizační tým Klubu Švestka přeje pohodové prázdniny všem žákům, studentům a pří-
znivcům. Budeme se těšit na shledání u zápisů do kurzů nového školního roku 2024/25.
V nabídce našich kurzů plánujeme pokračovat v neměnné podobě a věříme, že rozvrh 

dozná jen minimálních změn. Připravujeme ale také malá překvapení.



Skřítkovská cesta
V polovině května proběhla další akce rodinného centra Pecka a byla to pa-
ráda! Sešlo se veliké množství rodičů i jejich potomků a společně jsme plnili 
úkoly pro lesní zvířátka (naši malí pavoučci upletli sítě, veverky budou mít 
jistě radost z šiškového oběda) a za tu velikou snahu a odhodlání na všechny 
čekala sladká odměna. Za přípravu moc děkuji Verče!  Bára VP

Ovocno-zeleninová dílna
Ke konci května proběhla již tradiční dílna, tentokrát ovšem trochu nevšed-
ní. Děti vyráběly nejrůznější objekty více či méně připomínající zvířátka. A 
jak se ukázalo, známé pořekadlo „co sis navařil, to si taky sníš“ platí i ve 21. 
století :).  BVP

Jarní zpravodajství rodinného centra Pecka

22   RC Pecka, společnost 

Letošní výstavní jaro jsme začali společnou výstavou s klubem Zababov a dal-
šími modeláři 4. – 5. května v Benešově u Prahy. Jednalo se o 1. ročník a podle 
ohlasů návštěvníků se už připravuje na příští květen další výstava. Našich pár 
modulů bylo součástí šedesátimetrového kolejiště. Hned o týden později od 
10. – 12. května jsme byli součástí výstavy v Sádku u Příbrami, kde bylo k vi-
dění přes 20 různých kolejišť. 1. června jsme vystavovali na nádraží Praha-Vr-
šovice v rámci Regionálního dne železnice, přibližně 20 metrů modulů. Přes 
prázdniny budeme připravovat již 15. výstavu ve Slivenci.
  Sig

Za rodinné centrum Pecka bychom vám chtěly poděkovat za přízeň v uplynulém roce, tešíme se na vás zase v září! Sledujte nás na Facebooku 
a Instagramu nebo mi napište na 724 93 13 15 (Bára VP) a já vás přidám do naší WhatsUpp skupiny. Hezké prázdniny vám přejí Báry a Verča!

Dětský den se letos konal pod taktovkou Ústavu úžasu Jakuba Folvarčného (moderátora festivalu Slivenecké letnice).
Vzhledem k deštivému počasí museli organizátoři poněkud zaimprovizovat a přesunout větší část programu do Klubu Švestka a do bistra Kačák. Přesto si to 
děti užily!  kud

MKMŽ Slivenec na výstavách

Den dětí



Střípky z farnosti
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Během května bylo možné ze sliveneckého kostela každý pátek v podvečer slyšet 
zpěv loretánských litanií – prosebných modliteb k Panně Marii. V sobotu 25. květ-
na jsme vyrazili na další společnou farní pouť s  křižovnickou hloubětínskou 
farností. Naším hlavním cílem bylo tentokrát známé křižovnické poutní místo 
Chlum Svaté Maří s kostelem Nanebevzetí Panny Marie a sv. Maří Magdaleny. 
Zde pro nás nejprve otcové David a Tomáš sloužili mši svatou. Potom jsme měli 
možnost si tento krásný areál, který postupně prochází náročnou rekonstrukcí, 
prohlédnout. Byli jsme prvními návštěvníky nově připravovaného prohlídkového 
okruhu. Areál jsme si mohli projít doslova od sklepa až po půdu :-). Naší druhou, 
již mnohem kratší zastávkou byly Františkovy Lázně. Zde jsme měli možnost 
navštívit křižovnický kostel Povýšení sv. Kříže a dozvědět se něco málo z jeho 
historie. Po krátké společné modlitbě pak zbyl ještě nějaký čas i na individuální 
prohlídku města. V pátek 7. června proběl další ročník Noci kostelů. Ve slivenec-
kém kostele byl připraven tradiční program pro děti, setkání u varhan, varhanní 
chvilka, komentář k historii kostela, výstava obrazů malíře Lorenza… Návštěvníci 
si mohli užít také dva koncerty. V jednom vystoupily děti z pěvecké třídy Jany 
Vackové. V tom druhém, který byl nejen pomyslným zlatým hřebem večera, si 
návštěvníci mohli vyslechnout úžasný koncert části smíšeného pěveckého sboru 
Lucky Voice Band. Slova z úvodní webové stránky tohoto sboru: „… sbor, který 
zpívá srdcem a vypráví hlasem i pohybem příběhy písní různých žánrů, emocí 
a  jazyků. Sbor, který svou lásku a radost ze společného zpívání chce předávat 
i svým posluchačům…“ naplnili i v našem kostele beze zbytku. A posluchači to 
nakonec potvrdili dlouhým potleskem ve stoje :-). V sobotu 22. června pak otec 
David sloužil svatojánskou poutní mši svatou v holyňské kapli, která byla zasvě-
cena právě tomuto světci, od kterého se i v dnešní době máme stále co učit. - PeS -

Aktivity místní skupiny Českého červeného kříže jsou ve Slivenci zaměřeny především na děti, kterým nabízí dva kroužky – zdravotnický a turistický. Oba 
kroužky jsou také podporovány městskou částí Praha-Slivenec a Rytířským řádem Křižovníků s Červenou hvězdou.
Děti ze zdravotnického kroužku se nejen zdokonalují ve svých znalostech a dovednostech v poskytování první pomoci, ale také se účastní různých prezen-
tačních akcí. V zimě se např. podílely na natáčení výukových videí. Ve čtvrtek 16. května se v rámci sliveneckých Dnů rodiny zapojily také do ukázek první 
pomoci pro veřejnost. Zájemci si zde mohli vyzkoušet obvázat „poranění“, 
správnou techniku resuscitace, vyplnit kvíz…
Ve spolupráci se sliveneckou základní školou se také letos zapojily děti jako 
dobrovolníci do celonárodní charitativní sbírky Českého dne proti rakovině. 
Velký dík patří malým dobrovolníkům, jejich rodičům i všem dárcům, kteří 
do sbírky jakkoli přispěli.
Koncem školního roku se pak některé děti pravidelně účastní soutěže v po-
skytování první pomoci. Naše soutěžní družstvo letos znovu uspělo v kraj-
ském kole a postoupilo tak do kola republikového, kde v mladší kategorii 
úspěšně reprezentovalo Prahu. Naši mladí zdravotníci v konkurenci vítěz-
ných týmů z dalších krajů celé republiky vybojovali krásné 2. místo. Nejdůle-
žitější ale je, že děti získávají praktické dovednosti, které jim pomohou v pří-
padě potřeby zvládnout situace, které často bohužel nezvládají ani mnozí 
dospělí. Během prázdnin se děti také mohou těšit na tábory – pobytové 
i příměstské, které pro ně chystá náš oblastní spolek.  - PeS -

Noc kostelů – Vystoupení pěveckého sboru Lucky Voice Band

Noc kostelů – program pro dětiPoutní mše svatá v Holyni

Červený kříž ve Slivenci

Farní pouť – Chlum u sv. Maří



 

7. 7. – 28. 8. Výstava Galerie kaple Holyně (Radka Šitner: Květy,  
 které mráz nespálil)
ZÁŘÍ
8. 9. – 28. 10. Výstava Galerie kaple Holyně (Jan Hendrych: 
 Zvláště sokly)
2. 9.  IMATRIKULACE PRVŇÁČKŮ
2. 9.  Zápisy do kurzů Klubu Švestka (1. termín)
2. 9.  15:00 Schůzka Klubu seniorů v KC Na Půdě
3. 9.  Zápisy do kurzů Klubu Švestka (2. termín)
7. 9.  15:00–21:00 SLIVENECKÝ BURČÁK
         14:00–16:00 HAFÍK
         Zápisy do kurzů Klubu Švestka (3. termín)
7. – 8. 9.  Výstava modulové železnice (Aula ZŠ Slivenec)
8. 9.  11:00–17:00 REUSE (u rybníka)
9. 9.  17:00 Veřejné zasedání zastupitelstva
16. 9.  ZAHÁJENÍ KURZŮ KLUBU ŠVESTKA
19. 9.  Zájezd pro seniory (Lubenec, Chyše)
24. 9.  18:00 Mindfulnes workshop (Ing. Marcela Klauzová  
 Roflíková v zasedací místnosti ÚMČ)

24   pozvánky 

KALENDÁŘ SLIVENCE
ČERVENEC– ZÁŘÍ

JEDNODENNÍ ZÁJEZDY PRO SENIORY POŘÁDANÉ 
ÚMČ PRAHA–SLIVENEC A ÚMČ PRAHA–LOCHKOV

19. 9. 2024

LUBENEC, CHYŠE,
ŽLUTICE, LUKOVÁ,

RABŠTEJN NAD 
STŘELOU

Odjezd: 7.05 hod. Holy-
ně – u kapličky, 7.10 hod. 
Slivenec – u školy ’, 7.20 hod. 
Lochkov – na návsi

Lubenec – výrobna vitráží; Li-
byně – muzeum vitráží; Chyše 
– zámecké interiéry, nástropní 
malba Petra Brandla; Žlutice 
– čas na oběd; Luková – kostel 
sv. Jiří s výzdobou v podobě 
sádrových duchů; Rabštejn 
nad Střelou - volno, nejmenší 
město v Čechách.

17. 10. 2024

JELENIA GÓRA, 
KOWARY (POLSKO)

Odjezd: 
5.55 hod. Holyně – u kapličky, 
6.00 hod. Slivenec – u školy., 
6.10 hod. Lochkov – na návsi

Jelenia Góra – dopoledne 
možnost nákupů v místní 
tržnici, občerstvení, volno a 
procházka historickým cent-
rem města; Kowary – odpole-
dne prohlídka parku miniatur 
Malé Slezsko (známé stavby a 
objekty nejen z části polského 
Slezska ale i ukázka několika 
staveb z českého příhraničí ve 
zmenšeném měřítku).

Cena pro slivenecké a lochkovské seniory 400,– Kč obsahuje do-
pravu, průvodce, vstupy do avizovaných objektů
Informace a prodej na ÚMČ Praha-Slivenec a Praha-Lochkov,


